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Protokół Nr 167/14 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Świebodzińskiego w dniu 17 lutego 2014 roku 

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2. 

 

Posiedzenie Zarządu Powiatu otworzył o godz. 15:00 prowadził Starosta Zbigniew 

Szumski. Stwierdził, że na stan 5 członków Zarządu na posiedzeniu obecnych jest 5, w 

związku z tym Zarząd jest władny, aby podejmować prawomocne uchwały.  

W posiedzeniu uczestniczyli następujący członkowie: Zbigniew Szumski, Jakub 

Jarecki, Alicja Hoppen-Anyszko, Lesław Gordzelewski, Marcin Minta.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Oprócz członków Zarządu w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

-Pani Dorota Karbowiak – Skarbnik Powiatu; 

-Pan Tomasz Olesiak – Sekretarz Powiatu; 

-Pan Artur Karkocki - Naczelnik Wydziału ESO; 

-Pan Tomasz Możejko - Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego; 

-Pan Zbigniew Kołodziej – Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego; 

-Pan Alojzy Jokiel - Przewodniczący Rady Powiatu;  

-Pani Bernarda Czajkowska – Naczelnik Wydziału BR.  

 

Starosta Zbigniew Szumski przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyznanie dodatków motywacyjnych dla dyrektorów szkół i placówek prowadzonych 

przez Radę Powiatu Świebodzińskiego. 

2. Ustalenie liczby oddziałów klas I w roku szkolnym 2014/2015. 

/pkt 1-2 przedstawia pan Artur Karkocki/ 

3. Godz. 15.30 – spotkanie z Przewodniczącym  Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Tomaszem Możejko oraz Radnym Sejmiku Zbigniewem Kołodziejem w sprawie: 

1/ Projekt regulacji Strugi Świebodzińskiej; 

2/ Projekt Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020; 

3/ Programu Współpracy Transgranicznej Polska  - Brandenburgia 2014 - 2020. 

4. Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Starosty Świebodzińskiego 

bez rozpoznania. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 

2013. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy kredytu 

krótkoterminowego. 

7. Wnioski jednostek o zmiany w budżecie:  CA, DD 1, DD 2, DD 5, PZSTiZ, SSM, 

Starostwo. 

/pkt 5-7 przedstawia pani Dorota Karbowiak/ 

8. Udzielenie pełnomocnictwa dyrektorowi Powiatowego Zespołu Szkół Technicznych i 

Zawodowych w Świebodzinie do zawarcia, wykonania i rozliczenia umowy finansowej 

oraz do zaciągania zobowiązań finansowych w ramach projektu „Nowoczesne kształcenie 

zawodowe” oraz do zawarcia, wykonania i rozliczenia umów finansowych oraz do 

zaciągania zobowiązań finansowych w ramach przyszłego projektu „Innowacyjne 

systemy kompleksowego zarządzania energią”.  

9. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji za 2013 rok.  

10. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Zarządu w dn. 10.02.2014r. 

11. Sprawy różne: 

- informacja o realizacji uchwał i interpelacji zgłoszonych na ostatniej sesji; 

 

Porządek ten został w obecności 5 członków przyjęty jednogłośnie. 



BR.0022.7.2014.BC 

__________________________________________________________________________________________ 

Protokół Nr 167/14 z posiedzenia Zarządu Powiatu Świebodzińskiego w dniu 17 lutego 2014 roku 

Strona 2 z 11  

Ad.1 

Pan Artur Karkocki zaproponował, aby przyznać dodatki motywacyjne dla dyrektorów szkół i 

placówek na okres  od 1 marca  2014r. do  31 sierpnia  2014r. W związku z tym przedstawił 

uchwały w sprawie przyznania dodatków motywacyjnych dla dyrektorów szkół i placówek 

prowadzonych przez Radę Powiatu Świebodzińskiego (załącznik nr 2). Dodał, że obecnie 

wszyscy dyrektorzy posiadają w jednakowej wysokości tj. 10%. Biorąc pod uwagę 

dotychczasową działalność dyrektorów zaproponował, aby przyznać dodatki w następującej 

wysokości: Dyrektor PZSTiZ w Świebodzinie – 10%, Dyrektor ZSO w Świebodzinie – 10%, 

Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Świebodzinie – 8%, Dyrektor SOSW  w 

Świebodzinie – 12%.  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków większością głosów (Zbigniew Szumski – za, 

Jakub Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – wstrz., Marcin Minta 

– za) przyznał dodatki motywacyjne dla dyrektorów szkół i placówek na okres  od 1 marca  

2014r. do  31 sierpnia  2014r. w  następującej wysokości: 

 - Dyrektor PZSTiZ w Świebodzinie – 10%; 

- Dyrektor ZSO w Świebodzinie – 10%; 

- Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Świebodzinie -8%; 

- Dyrektor SOSW  w Świebodzinie -12% 

i podjął Uchwałę Nr 360/2014 w sprawie przyznania dodatków motywacyjnych dla 

dyrektorów szkół i placówek prowadzonych przez Radę Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała 

stanowi załącznik nr 3. 

 

Ad.2 

Pan Artur Karkocki przedstawił projekt uchwały w sprawie liczby oddziałów klas I w roku 

szkolnym 2014/2015 (załącznik nr 4). Następnie przedstawił informacje odnośnie naboru w 

porównaniu do roku szkolnego 2013/2014 (załącznik nr 5) wraz z danymi demograficznymi 

uczniów w gimnazjach na terenie powiatu (załącznik nr 6). Komisja Edukacji, Kultury i 

Sportu proponuje zachować liczbę oddziałów klas I oraz liczbę uczniów przyjmowanych do 

oddziału w szkołach ponadgimnazjalnych wg ubiegłorocznego naboru.  

W porównaniu do ub. roku szkolnego dyrektor ZSO w Świebodzinie zaproponował taką samą 

liczbę oddziałów liceum ogólnokształcącego jak w roku ub. czyli 6 (w tym 1 oddział 

specjalny). Dyrektor PZSTiZ w Świebodzinie proponuje zwiększenie z 4 do 5 liczbę 

oddziałów szkoły zawodowej, a liczbę klas technikum proponuje pozostawić bez zmian, czyli 

6 oddziałów. Dyrektor SOSW w Świebodzinie wnioskuje o zwiększenie z 2 do 3 liczbę 

oddziałów zasadniczej szkoły zawodowej specjalnej oraz utrzymać 1 oddział szkoły 

przysposabiającej do pracy. 

Pan Karkocki zaproponował liczbę oddziałów według propozycji dyrektorów. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (5 za, 0przeciw, 0wstrz.) ustalił: 

A/ w porozumieniu z dyrektorami liczbę oddziałów klas pierwszych w szkołach 

ponadgimnazjalnych  dla młodzieży: 

1)Zespół Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie – 6 oddziałów liceum 

ogólnokształcącego,  w tym jeden oddział specjalny; 

2) Powiatowy Zespół Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie - 10 oddziałów (w 

tym: 6  oddziałów technikum, 4 oddziały zasadniczej szkoły zawodowej).   

B/ w porozumieniu z dyrektorami  liczbę oddziałów klas pierwszych w szkołach 

ponadgimnazjalnych specjalnych: 

1) Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy im. Lecha Wierusza w Świebodzinie - 4 

oddziały (w tym: 3 oddziały  zasadniczej specjalnej  szkoły zawodowej,   1 oddział szkoły 

przysposabiającej do pracy). 
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C/ w porozumieniu z dyrektorem  ZSO w Świebodzinie liczbę oddziałów klas pierwszych w 

szkołach ponadgimnazjalnych dla dorosłych: Zespół Szkół Ogólnokształcących w 

Świebodzinie - 1 oddział trzyletniego liceum ogólnokształcącego dla dorosłych 

(wieczorowa); 

i podjął Uchwałę Nr 361/2014 w sprawie liczby oddziałów klas I w roku szkolnym 2014/2015. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7.  

Liczba uczniów w oddziale klasy I dla danej szkoły nie powinna być niższa niż 30: dla liceum 

ogólnokształcącego, technikum, dla szkół zawodowych oraz  szkół dla dorosłych. 

Liczebność w oddziałach szkół specjalnych określają przepisy szczególne.   
 

Ad.3 

O godz. 15.30 odbyło się spotkanie z Przewodniczącym  Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Tomaszem Możejko oraz Radnym Sejmiku Zbigniewem Kołodziejem w sprawach: 

1/Projekt Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020; 

2/Program Współpracy Transgranicznej Polska  - Brandenburgia 2014 - 2020. 

3/ Projekt regulacji Strugi Świebodzińskiej; 

W spotkaniu wziął udział również Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel. Na wstępie 

Starosta powitał przybyłych gości. 

 

Starosta poinformował, że toczy się dyskusja nad zapisami w tej strategii. Dodał, że został 

zobowiązany do przedstawienia uwag, które zostały wniesione na Konwencie Starostów, a są 

też istotne dla Powiatu Świebodzińskiego. Trwa dyskusja za jakie pieniądze ma być 

postawiony wielospecjalistyczny szpital pediatryczny w Zielonej Górze, jako kontra jest 

radioterapia w Gorzowie Wlkp. Starostowie wnieśli 10 uwag do projektu Lubuskiej Strategii 

Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020 (załącznik nr 8). Uwagi to: 

1. Zagrożenie degradacją oddziałów pediatrycznych w szpitalach powiatowych – braki 

kadry i sprzętu oraz zły stan obiektów. Ograniczone możliwości samodzielnego  

finansowania inwestycji przez zadłużone powiaty, spłacające zobowiązania po 

przekształceniach szpitali.  

2. Niedostateczna wiedza o problemach opieki zdrowotnej nad dziećmi – brak spójnego 

systemu takiej opieki. Brak rzetelnej opublikowanej statystyki zachorowań i leczenia 

dzieci w województwie. 

3. Budowa systemu opieki zdrowotnej dla dzieci z województwa lubuskiego. Budowa 

Centrum nie jest wykluczona, należy jednak  przeprowadzić dogłębną analizę opartą na 

statystyce medycznej oraz możliwościach późniejszego finansowania Centrum przez LOW 

NFZ. 

4. Opracowanie i realizacja systemu opieki zdrowotnej dla dzieci z województwa 

lubuskiego, poprzez niezbędną rozbudowę i modernizację oddziałów pediatrycznych w 

szpitalach I i II stopnia referencji. Brak takiego zapisu ogranicza możliwość aplikowania o 

środki pozabudżetowe prze organy założycielskie szpitali.  

5. Opracowanie i realizacja programu rozwoju sportu dzieci i młodzieży, ze szczególnym 

uwzględnieniem profilaktyki zdrowotnej. Program powinien uwzględniać zalety 

rozwojowe i zapobiegawcze dyscyplin sportowych, wspieranych przez budżety 

samorządów.  

6. Uwzględnienie rozwoju geriatrii i zakładów opiekuńczo – leczniczych w szpitalach z 

„zielonym zapleczem”.  Starzenie się społeczeństwa oraz co za tym idzie zwiększająca się 

liczba osób starszych i przewlekle chorych, uzasadnia potrzebę wsparcia i rozwoju geriatrii 

oraz zakładów opiekuńczo – leczniczych. Sprawa dotyczy głównie powiatów 

Świebodzińskiego i Sulęcińskiego. 

7. Zapewnienie równego traktowania w dostępie do środków pomocowych –

zakontraktowanych przez LOW NFZ szpitali bez względu na status, strukturę 
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właścicielską oraz poziom referencyjny o ile nie wykluczają tego nadrzędne regulacje 

prawne. Z dotychczasowych doświadczeń (okresu 2007-2013) wiemy, że nieuprawniona 

była odmowa udzielenia dotacji (np. NZOZ Szpital na Wyspie) ze względu na status 

„niepubliczny”. 

8. Rozszerzenie inicjatywy powiatów i gmin na cały region - poprzez częściowe 

dofinansowanie z budżetu województwa akcji szczepień ochronnych dziewcząt przeciwko 

wirusowi HPV – wywołującemu raka szyjki macicy. Oraz uzupełnienie zapisu dot. 

wskaźnika powszechności systematycznego uprawiania sportu przez dzieci i młodzież. 

9. Uzyskanie przez gminy Łagów i Lubniewice statusu uzdrowiska. Niewątpliwie status 

uzdrowiska to dodatkowy atut w systemie ochrony zdrowia województwa lubuskiego 

szczególnie w zakresie profilaktyki i przeciwdziałania chorobom, jak również tzw. 

turystyki medycznej. Należy jednak zaznaczyć, że oprócz gminy Łagów starania o 

uzyskanie statusu uzdrowiska czyni również miasto  i gmina Lubniewice. Mając na 

uwadze  już poczynione badania i działania gminy Lubniewice w celu uzyskania statusu 

uzdrowiska, należy z dużym prawdopodobieństwem założyć, że w perspektywie 

najbliższych lat cel ten zostanie osiągnięty. Stąd też wprowadzenie ww. zapisu do LSOZ 

2014-2010 wydaje się być uzasadnione. 

O przyjęciu bądź nie tych uwag będą decydować radni Sejmiku Woj. Lubuskiego. 

 

Starosta dodał, że trwają prace nad Programem Współpracy Transgranicznej Polska  - 

Brandenburgia 2014 - 2020. W odpowiedzi na zapytanie z Urzędu Marszałkowskiego Powiat 

Świebodziński zgłosił propozycję  modernizacji dróg, które powinny stać się inwestycjami 

flagowymi Województwa Lubuskiego współfinansowanymi ze środków Europejskiej 

Wspólnoty Terytorialnej 2014 – 2020 to zadanie, będących w sieci TEN-T, na które jest 

gotowa dokumentacja tj. Węzeł „Sulechów” w ciągu S3 (na terenie Powiatu 

Zielonogórskiego) – DK3 (na terenie Powiatu Zielonogórskiego) – odcinek DW277 – odcinek 

DP1225F Skąpe-Rokitnica-Węgrzynice-Niedźwiedź-Toporów-Poźrzadło (do przebudowy) – 

DP1223F Niesulice-Kalinowo (do przebudowy) – odcinek DP1226F Kalinowo-Węgrzynice 

(do przebudowy) – przebudowa drogi nr 1157F Węgrzynice – granica powiatu (Gryżyna) - 

DK92 - planowany Węzeł „Łagów” w ciągu A2. Koszt zadania rzędu ok. 50 mln zł. Zadanie 

to ma na celu: 

- usprawnienie połączenia dróg znajdujących się w sieci TEN-T z ośrodkami atrakcyjnymi 

turystycznie (Łagów, Niesulice, Kalinowo, Gryżyna); 

- usprawnienie połączenia dróg znajdujących się w sieci TEN-T z planowanym węzłem 

„Łagów” autostrady A2; 

- usprawnienie połączenia pomiędzy miastem wojewódzkim (Zielona Góra) z ośrodkami 

atrakcyjnymi turystycznie (Niesulice, Łagów, Kalinowo, Gryżyna); 

- usprawnienie połączenia pomiędzy miastem wojewódzkim (Zielona Góra) z planowanym 

węzłem „Łagów” autostrady A2; 

- usprawnienie połączenia pomiędzy ośrodkiem subregionalnym (Krosno Odrzańskie) z 

planowanym węzłem „Łagów” autostrady A2 oraz ośrodkami atrakcyjnymi                  

turystycznie (Niesulice, Łagów, Kalinowo, Gryżyna).  

 

Rozmowy w sprawie przebudowy Strugi Świebodzińskiej rozpoczęły się już w roku 2012. 

Harmonogram spotkań jest następujący: 

- 01.10.2012r. spotkanie w sprawie projektu przebudowy Strugi Świebodzińskiej na terenie 

Gminy Świebodzin i Gminy Szczaniec z udziałem Wicewojewody i Pana Stanisława 

Tomczyszyna – Członka Zarządu Województwa Lubuskiego. 

- 28.01.2013r. - pismo do Pana Stanisława Tomczyszyna – Członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego w sprawie wniesienia uwag do projektu umowy i porozumienia. 
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- 31.01.2014r. – pismo od Pana Stanisława Tomczyszyna – Członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego w sprawie przesłania do akceptacji umowy o współfinansowanie opracowania 

koncepcji programowo – przestrzennej i dokumentacji technicznej dla inwestycji pn. 

„Struga Świebodzińska – odbudowa”. 

Szacowana wartość robót całej inwestycji wynosi 36,54mln zł, koszt dokumentacji 1.800 tys. 

zł. W podziale koszty tej dokumentacji – 50% Urząd Marszałkowski, 22% Powiat 

Świebodziński,  22% Gmina Świebodzin, 6% Gmina Szczaniec. Połowę tych kosztów 

(198.000zł) należy ponieść do końca 2014r, drugą połowę w roku 2015. Trzeba 

przedyskutować tą sprawę i zdecydować, czy wchodzimy w ten temat, czy nie. W 

międzyczasie wykonany został przepust na ul. Konarskiego za prawie 300 tys. zł i ten główny 

problem Powiatu Świebodzińskiego w naszym przekonaniu został załatwiony i takie głosy się 

pojawiają na sesjach. Natomiast to, że szpital zalewa podczas dużych opadów deszczu i SOR 

jest podmywany, to woda z deszczówki, za którą odpowiada Burmistrz.  

 

Pan Alojzy Jokiel wyjaśnił, że Struga Świebodzińska, to ciek podstawowy utrzymywany z 

budżetu Wojewody Lubuskiego, natomiast odpowiedzialny z konserwację jest Marszałek 

Województwa Lubuskiego. Jest to ciek o długości 20,3 km. Ujście cieku rzeka Gniła Obra, 

źródło jez. Wilkowskie. Ciek ten ma znaczenie rolnicze - odprowadza wody z drenaży, 

powierzchniowe, roztopowe z terenów użytkowanych rolniczo, ale również duże znaczenie w 

mieście Świebodzin, gdzie przybywa dużo powierzchni utwardzonych, dachowych i ta woda 

spływa, zlewnia jest ogromna, a jedynym  odbiornikiem wody z miasta i w dużej części z 

gminy Świebodzin jest rzeka Struga Świebodzińska. Temat Strugi pojawia się zwykle przy 

większych opadach atmosferycznych. Bez przebudowy tej Strugi, bez przebudowy 

wszystkich obiektów inżynieryjnych na tej rzece temat będzie wracał w coraz większym 

nasileniu powodując coraz większe szkody. Jest możliwość załatwienia tego tematu z 

rozdania środków 2014-2020. Gdy tego tematu teraz nie podejmiemy, to trzeba będzie go 

podejmować za 2-3 lata i nie wiadomo czy wówczas zdążymy skorzystać z dofinansowania. 

Kanalizacja deszczowa wybija tylko dlatego, że nie odbiera wody Struga Świebodzińska. Stąd 

konieczność przebudowy wszystkich budowli i całego koryta Strugi Świebodzińskiej. 

Rozmowy były takie, że bierzemy udział w finansowaniu dokumentacji, natomiast cała 

inwestycja jest finansowana ze środków zewnętrznych. Co do finansowania z PROW-u, to nie 

będzie problemu, natomiast jest problem tego odcinka miejskiego, gdzie do współudziału 

finansowego tego odcinka jakieś trudności mogą wystąpić. Temat już był tyle razy poruszany, 

że czas go po prostu załatwić. Dla wspólnego dobra należy ten temat podjąć i go wspólnie 

załatwić. 

  

Pan Zbigniew Kołodziej podziękował za zaproszenie na posiedzenie Zarządu Powiatu. Dodał, 

że temat Strugi Świebodzińskiej był kilka razy omawiany. Na dzień dzisiejszy temat jest 

dosyć daleko posunięty ze strony Urzędu Marszałkowskiego, bo został przez Lubuski Zarząd 

Melioracji oraz Zarząd Województwa Lubuskiego pozytywnie zaopiniowany i ma to trafić 

pod obrady sesji, ale sprawa podpisania umów została cofnięta do gmin i powiatu w celu 

podpisania wcześniejszych uzgodnień. Stanowisko Marszałka Tomczyszyna jest takie, że 

jeżeli samorządy zbiorą 50% na sfinansowanie dokumentacji, 50% środków będzie po stronie 

Urzędu Marszałkowskiego, to ta inwestycja będzie miała szanse realizacji. Jeśli teraz tą 

szansę zaprzepaścimy, to temat już w ogóle może nie wrócić. Najlepiej zrobić kompleksową 

odbudowę Strugi, bo nigdy wcześniej to nie było robione. Po przetargu cena do zapłaty za 

dokumentację może być niższa, a bez dokumentacji nie ma szans, aby cokolwiek zrobić.  Jak 

jest sucho, to nic się nie dzieje, a jak pada, to zaczyna się robić problem. Ze strony Urzędu 

Marszałkowskiego wszystko zostało wykonane i czeka się na decyzje pozostałych 

samorządów w kwestii dofinansowania. Będzie też możliwe dofinansowanie z LRPO. Zarząd 

Powiatu powinien pozytywnie do tego tematu podejść.  
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Pan Tomasz Możejko wyjaśnił, że również przesłał Radnym sprawozdanie z działalności 

ANR w Gorzowie za 2013 rok (załącznik nr 9). Przekazał również projekt Lubuskiej Strategii 

Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020. Jeśli chodzi o Strugę Świebodzińską, to w I  kwartale 

ub. roku ta Struga wypadła, bo ważniejsze były inwestycje na terenie Krosna i Powiatu 

Żagańskiego. Wkład Gminy Świebodzin w ten projekt ma wynieść 459 tys. zł, Powiatu 

Świebodzińskiego 396 tys. zł i Szczaniec 45 tys. zł. Ta inwestycja będzie realizowana w 2016 

roku, ponieważ LRPO zakłada inwestowanie nawet dużych kwot rzędu 50 mln na inwestycje 

wodne i ta inwestycja została przełożona przy wyborze inwestycji wodno-ściekowych na 

część północną, czyli uregulowanie Warty. Po zakończeniu tego zadania następuje sprawa 

innych powiatów, czyli Strugi Świebodzińskiej. Ta inwestycja będzie realizowana w 2016 

roku pod warunkiem, że wszystkie jednostki Gmina Świebodzin, Powiatu Świebodziński  i 

Szczaniec włożą ten wkład na dokumentację, taki jest warunek, natomiast największy 

problem będzie miała Gmina Świebodzin, która będzie musiała partycypować w kosztach 

inwestycji, ponieważ Struga przebiega przez tereny zurbanizowane miasta Świebodzin.  

Istnieje możliwość, że miasto, jako właściciel tych terenów i terenów ościennych, z których 

spływają wody i czerpiące korzyści (bo to miasto sprzedało tereny, na których powstały 

obiekty inwestycyjne) będzie musiało w pewnym stopniu partycypować. Jeżeli Rada Miasta 

nie zabezpieczy tych środków w budżecie, to może być mały problem. LRPO nie zakłada 

100% dofinansowania i jeżeli gmina da 20%, to będzie dużo dla gminy i to trzeba będzie 

zabezpieczyć w budżecie 2016 roku. Może też być taka sytuacja, że zostanie zrobiona tylko 

do Świebodzina, a ten odcinek Świebodziński nie będzie robiony, jeżeli nie będzie woli Rady 

Miejskiej, żeby to zrealizować. Można przypuszczać, że na dokumentacji będzie można 

zaoszczędzić 20-25%. Ale to jest priorytetowe zadanie dla powiatu do 2020 roku. Jest wola 

Pani Marszałek Polak do realizacji zadania w 2016 roku.   

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko zapytała o udział % samorządów w realizacji inwestycji, czy 

on odnosi się do całej inwestycji, czy pewnych odcinków. 

 

Pan Tomasz Możejko wyjaśnił, że udział dotyczy pewnych odcinków. 36 mln zostanie 

wydane na całą inwestycję podzieloną na pewne odcinki. Najprawdopodobniej przetarg 

będzie ogłaszany etapowo. Samo przygotowanie dokumentacji trwa minimum 12 m-cy. 

Obecnie nie znamy założeń LRPO odnośnie zasad dofinansowania i być może będzie 

dofinansowywał pewne etapy.  

 

Starosta stwierdził, że jest kilkanaście przepustów i 5 tych obiektów mostowych jest 

wybudowanych bardzo dawno przy ograniczeniu nośności 10-15 ton nadających się do 

remontu. Zapytał, jak się ma kwestia remontu, czy budowy nowych obiektów technicznych. 

 

Pan Tomasz Możejko wyjaśnił, że wszystkie mosty, wszystkie jednostki przejezdne są ujęte, z 

tym, że może to być ich naprawa (niekoniecznie budowa nowych). Może tam być 10% 

błędów, bo mogą się znajdować obiekty nie wykazane na mapach i to może powodować, że 

coś wyskoczy w trakcie, ale to jest granica bezpieczeństwa, która będzie wliczona w 

specyfikację.  

 

Pan Alojzy Jokiel stwierdził, że jeżeli nie podejmiemy teraz tego tematu, to temat się sam nie 

załatwi. On musi być załatwiony wcześniej, czy później. Teraz możemy liczyć na 

dofinansowanie, a w roku 2020 może nie być środków zewnętrznych z LRPO i wówczas 

trzeba będzie przeznaczyć własne środki.  

 

Starosta dodał, że jest zrobiona analiza możliwości wszystkich obiektów technicznych, 

którymi dysponujemy i nawet to, co trzeba w tej chwili zrobić na samym Szczanieckim 
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moście powoduje opłacalność wejścia w to przedsięwzięcie, bo dzisiaj można zrobić remont 

tego mostu, ale nośności się nie zwiększy, bo nie ma mocnych podstaw.   

 

Pan Tomasz Możejko – jest 5 inwestycji, które przyjął WFOŚ do realizacji: Struga 

Świebodzińska, Głęboka Ledno – odbudowa, modernizacja wałów Odry, przepompownia 

Witnica i Niegosławice. Jeżeli któraś z gmin się wyłamie będzie to zadanie przesunięte do 

2018 roku.  

 

Pan Alojzy Jokiel zapytał, czy jest jakieś zamierzenie co do dalszej odbudowy rzeki Gniła 

Obra i sprawy mostu na drodze Szczaniec-Boleń? 

 

Pan Tomasz Możejko odpowiedział, że nie ma na razie w wykazie, bo nie ma środków na 

remont.  

 

Następnie pan Tomasz Możejko odniósł się do uwag Konwentu Starostów Woj. Lubuskiego 

do projektu Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020 i problemu systemu 

kontraktacji usług medycznych przez szpitale oraz jakości usług zdrowotnych. Dodał, że w 

Gorzowie pojawiło się nowe urządzenie tzw. PET do badania komórek rakowych. Koszt 

badania ponad 5 tys. zł.   

 

Starosta zaapelował, aby konkursów LRPO na szpitalnictwo nie ograniczać tylko sfery 

publicznej, ale dać również szansę szpitalom niepublicznym.  

 

Pan Tomasz Możejko dodał, że porównując szpitale wielooddziałowe  i czterooddziałowe, to 

te czterooddziałowe nigdy nie otrzymają tyle punków i środków, ponieważ nie mają tych 

oddziałów, które są najbardziej kosztowne. To powoduje, że leczenie specjalistyczne pociąga 

za sobą o wiele większe koszty i przyjmują o wiele więcej pacjentów.  

Następnie Pan Tomasz Możejko przedstawił informacje dot. Programu Współpracy 

Transgranicznej Polska  - Brandenburgia 2014 – 2020.    

 

Na koniec Starosta podziękował gościom za udział w dzisiejszym posiedzeniu. 

 

Ad.4 

Zgodnie z ustaleniami z ostatniego posiedzenia Zarządu po zasięgnięciu opinii radcy 

prawnego przygotowano projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność 

Starosty Świebodzińskiego bez rozpoznania (załącznik nr 10) z uwagi na to, że złożone w 

dniu 05 lutego 2014r. uzupełnienie skargi przez skarżącego (Pana T. D.) nie wyczerpuje 

wskazanych braków, w szczególności brak wskazania podmiotu, czyli biegłego, o którym 

mowa w skardze oraz kiedy to miało miejsce.  

Powyższe uniemożliwia rozpoznanie niniejszej skargi. 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 

skierował projekt ten pod obrady Komisji oraz na sesję Rady Powiatu.  

 

Ad.5 

Pani Dorota Karbowiak Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na rok 2013 (załącznik nr 11). W projekcie 

tym m.in.: 

1/ Dochody zwiększa się o kwotę 30.295 zł, z tego: 

a/ bieżące + 29.145 zł: 
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- +7.337- Pozostałe / zwrot dotacji z 2013 nieprawidłowo rozliczonej (zimowe utrzymanie 

dróg na terenie Gminy Zbąszynek); 

- +16.259 Kary od umowy za nieterminowe wykonanie (Starostwo) 

- +/-5.000 Darowizny (SOSW) 

- +2.500 Darowizny / (na wniosek dyrektora ZSO) 

- +350 COMENIUS "Uczenie się przez całe życie"/ odsetki od środków na rachunku 

bankowym (na wniosek dyrektora ZSO) 

- +2.699 Pozostałe / zasiłek pogrzebowy (na wniosek dyrektora DPS J) 

b/ majątkowe +1.150 zł: 

- +1.150 Pozostałe/ sprzedaż samochodu (PZSTiZ); 

2/ Wydatki zwiększa się o kwotę 30.295 zł, z tego: 

a/ bieżące + 30.295 zł: 

- -15.000 Pozostałe / zmniejszenie wydatków na opłatę (Starostwo) 

- +2.500 Wydatki finansowane z darowizn/ blaty na ławki (na wniosek dyrektora ZSO) 

- +30.000 Inne pomoce dydaktyczne / zakup wyposażenia pracowni informatycznych i 

logistycznych pod kątem egzaminu zawodowego (na wniosek dyrektora PZSTiZ) 

- +9.746 Remont pomieszczeń dydaktycznych (na wniosek dyrektora PZSTiZ) 

- +350 COMENIUS "Uczenie się przez całe życie" / prowizje bankowe (na wniosek 

dyrektora ZSO) 

- +2.699 Żywność (na wniosek dyrektora DPS J) 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 

skierował projekt ten pod obrady Komisji oraz na sesję Rady Powiatu.  

 

Ad.6 

Pani Dorota Karbowiak Skarbnik Powiatu zaproponowała, aby upoważnić dwóch członków 

Zarządu tj. Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego oraz Wicestarostę Jakuba 

Jareckiego do zawarcia umowy kredytu krótkoterminowego, na pokrycie występującego w 

ciągu roku przejściowego deficytu budżetu, w wysokości 4.000.000 zł. W związku z tym 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy kredytu 

krótkoterminowego (załącznik nr 12).  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 

upoważnił Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego oraz Wicestarostę Jakuba 

Jareckiego do zawarcia umowy kredytu krótkoterminowego, na pokrycie występującego w 

ciągu roku przejściowego deficytu budżetu, w wysokości 4.000.000 zł i podjął Uchwałę Nr 

362/2014  w sprawie upoważnienia do zawarcia umowy kredytu krótkoterminowego. Uchwała 

stanowi załącznik nr 13. 

Spłata kredytu nastąpi do 31 grudnia 2014r. Zabezpieczeniem kredytu będzie weksel in 

blanco. 

 

Ad.7 

Zarząd Powiatu zapoznał się z wnioskami jednostek o zmiany w budżecie:   

- Centrum Administracyjnego z dn. 13.02.2014r. o zmniejszenie wydatków o kwotę 19.750zł 

(załącznik nr 14); 

- Domu Dziecka  Nr 1 z dn. 13.02.2014r. o zmniejszenie wydatków o kwotę 29.913zł 

(załącznik nr 15); 

- Domu Dziecka  Nr 2 z dn. 13.02.2014r. o zwiększenie wydatków o kwotę 41.023zł 

(załącznik nr 16); 
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- Domu Dziecka  Nr 5 z dn. 13.02.2014r. o zwiększenie wydatków o kwotę 8.865zł (załącznik 

nr 17); 

- Szkolnego Schroniska Młodzieżowego z dn. 06.02.2014r. o dokonanie zmian w planie 

wydatków +/-4.000zł (załącznik nr 18); 

- wnioskami Starostwa Powiatowego (załącznik nr 19) o zmiany: +/-8.000zł w planie 

wydatków Wydziału GK na naprawę skanera, +/-2.829zł w planie wydatków Wydz. DG na 

naprawę uszkodzonej sygnalizacji, +/-2.000zł w planie wydatków Wydz. ORG na 

ekspertyzy za samochody przechodzące na własność powiatu, +/-32.000zł  w planie 

wydatków Wydz. ORG na remont pomieszczeń na archiwum zakładowe.  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 

wyraził zgodę na dokonanie ww. zmian w budżecie zgodnie z wnioskami jednostek i  

uwzględnienie ich w uchwale o zmianach w budżecie w lutym 2014r. 

 

Następnie Zarząd zapoznał się z wnioskiem PZSTiZ w Świebodzinie z dn.12.02.2014r. 

(załącznik nr 20) o zwiększenie wydatków o kwotę 144.326zł i zmniejszenie o kwotę 

122.000zł. W piśmie tym m.in. dyrektor wnioskuje o zwiększenie budżetu o kwotę 12.562zł 

na nauczanie indywidualne.  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) nie 

wyraził zgody na zwiększenie budżetu o kwotę 12.562zł na nauczanie indywidualne. Zadanie 

to należy wyłączyć z wynagrodzeń (przesunięcie w ramach wynagrodzeń). Na wprowadzenie 

pozostałych zmian zgodnie z wnioskiem Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie 

(Zbigniew Szumski – za, Jakub Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław 

Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) wyraził zgodę. Zmiany te należy uwzględnić w 

uchwale o zmianach w budżecie w lutym 2014r. 

 

Ad.8 

Starosta poinformował, że istnieje możliwość realizacji projektu pod nazwą „Innowacyjne 

systemy kompleksowego zarządzania energią”. Projekt ma objąć termomodernizację budynku 

szkoły PZSTiZ przy ul. Świerczewskiego w Świebodzinie oraz starych warsztatów przy ul. 

Wojska Polskiego w Świebodzinie. Obecnie należy upoważnić Dyrektora Szkoły i Starostę do 

zawarcia, wykonania i rozliczenia umów finansowych oraz do zaciągania zobowiązań 

finansowych w ramach przyszłego projektu „Innowacyjne systemy kompleksowego 

zarządzania energią”. W związku z tym Starosta przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pełnomocnictwa Staroście Świebodzińskiemu i  dyrektorowi Powiatowego 

Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie do zawarcia, wykonania i 

rozliczenia umów finansowych oraz do zaciągania zobowiązań finansowych w ramach 

przyszłego projektu „Innowacyjne systemy kompleksowego zarządzania energią” (załącznik 

nr 21).  

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 
upoważnił: 

- Pana Zbigniewa Szumskiego legitymującego się dowodem osobistym nr ., 

- Panią Sabinę Orlicką legitymującą się dowodem osobistym nr ., 

do podejmowania w imieniu Powiatu Świebodzińskiego wszelkich czynności związanych z 

realizacją umów dotyczących zadań związanych z planowaną realizacją projektu pod nazwą 



BR.0022.7.2014.BC 

__________________________________________________________________________________________ 

Protokół Nr 167/14 z posiedzenia Zarządu Powiatu Świebodzińskiego w dniu 17 lutego 2014 roku 

Strona 10 z 11  

„Innowacyjne systemy kompleksowego zarządzania energią” i podjął Uchwałę Nr 363/2014. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22. 

Pełnomocnictwo niniejsze upoważnia w szczególności do: wspólnego podpisywania 

dokumentów, potwierdzania dokumentów za zgodność z oryginałem, składania skutecznych 

oświadczeń woli i wiedzy oraz reprezentowania Powiatu Świebodzińskiego we wszystkich 

działaniach związanych z planowaną realizacją projektu „Innowacyjne systemy 

kompleksowego zarządzania energią” w celu przyszłego zabezpieczenia prawidłowej 

realizacji zadań i umowy o dofinansowanie projektu. 

 

Następnie pan Karkocki przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

dyrektorowi Powiatowego Zespołu Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie do 

zawarcia, wykonania i rozliczenia umowy finansowej oraz do zaciągania zobowiązań 

finansowych w ramach projektu „Nowoczesne kształcenie zawodowe” (załącznik nr 23). 

 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 
upoważnił: 

Panią Sabinę Orlicką legitymującą się dowodem osobistym nr . , do: 

- podejmowania w imieniu Powiatu Świebodzińskiego wszelkich czynności związanych z 

realizacją umowy o dofinansowanie i realizacją projektu pod nazwą „Nowoczesne kształcenie 

zawodowe” jako Partner Projektu, którego Wnioskodawcą – Liderem Partnerstwa jest 

Zachodnia Izba Przemysłowo Handlowa w Gorzowie Wielkopolskim, w konkursie nr 

3/POKL/9.2/2013 organizowanym przez Urząd Marszałkowski w Zielonej Górze, w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki i podjął Uchwałę Nr 364/2014. Uchwała stanowi 

załącznik nr 24. 

 

Pełnomocnictwo niniejsze upoważnia w szczególności do: wspólnego podpisywania 

dokumentów, potwierdzania dokumentów za zgodność z oryginałem, prowadzenia bieżącej 

korespondencji z Urzędem Marszałkowskim w Zielonej Górze, jako Instytucją Pośredniczącą 

oraz Partnerem Projektu oraz składania skutecznych oświadczeń woli i wiedzy oraz 

reprezentowania Powiatu Świebodzińskiego we wszystkich działaniach związanych z 

realizacją projektu „Nowoczesne kształcenie zawodowe” w celu zabezpieczenia prawidłowej 

realizacji zadań i umowy o dofinansowanie projektu. 

Pełnomocnictwo niniejsze upoważnia do skutecznego podpisania, jako Partner Projektu 

umowy na dofinansowanie projektu  „Nowoczesne kształcenie zawodowe”. 

 

Ad.9 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem Komendanta Powiatowego Policji za 2013 

rok (załącznik nr 25) i w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub 

Jarecki – za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) 

skierował je pod obrady Komisji oraz na sesję Rady Powiatu. 

 

Ad.10 

Zarząd Powiatu w obecności 5 członków jednogłośnie (Zbigniew Szumski – za, Jakub Jarecki 

– za, Alicja Hoppen-Anyszko – za, Lesław Gordzelewski – za, Marcin Minta – za) przyjął 

protokół Nr 166/14 z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 10.02.2014r. 

 

Ad.11 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o realizacji uchwał (załącznik nr 26) i interpelacji 

(załącznik nr 27) podjętych na ostatniej sesji Rady Powiatu w dniu 31.01.2014r. 

 



BR.0022.7.2014.BC 

__________________________________________________________________________________________ 

Protokół Nr 167/14 z posiedzenia Zarządu Powiatu Świebodzińskiego w dniu 17 lutego 2014 roku 

Strona 11 z 11  

Zarząd Powiatu powrócił do wniosku (załącznik nr 28) o podział rezerwy celowej na 

zarządzanie kryzysowe i zwiększenie środków budżetowych w rozdziale 75421 – zarządzanie 

kryzysowe, § 4300 – zakup usług pozostałych – kwota 4.3230,00 zł – z przeznaczeniem na 

zakup aplikacji mobilnej SISMS mającej zastosowanie w informowaniu oraz ostrzeganiu 

mieszkańców Powiatu Świebodzińskiego za pomocą wiadomości tekstowych na iPfone’y i 

Smartfony. 

Starosta dodał, że aplikacja ta uzyskała w dniach 13 i 14 lutego 2014 r. pozytywne opinie 

członków Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego oraz Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku Starosty Świebodzińskiego. Starosta zaproponował, aby zobowiązać Sekretarza 

Powiatu do przeanalizowania tego tematu i opracowania struktury  działania tego systemu i 

do sprawy ostatecznie powrócić na kolejnym posiedzeniu Zarządu. 

 Zarząd Powiatu przychylił się do tej propozycji. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Starosta zamknął posiedzenie Zarządu o godz. 17.00. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Bernarda Czajkowska  

 

 

Zbigniew Szumski….…................. 

Jakub Jarecki        ….…................. 

Alicja Hoppen-Anyszko................. 

Lesław Gordzelewski..................... 

Marcin Minta           ....................... 

 


